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Protokół nr 59/2023 

z posiedzenia Komisji Kształtowania Środowiska Rady Miasta Krakowa, 

 w dniu 23 marca 2023 roku  

w sali 303, w siedzibie Urzędu Miasta Krakowa przy Placu Wszystkich Świętych 3-4 w Krakowie 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.  
Przewodniczący posiedzeniu Jan Stanisław Pietras o godzinie 16.05 otworzył posiedzenie i powitał 
członków komisji oraz gości. Na podstawie obecności radnych stwierdził quorum uprawniające komisję 
do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Ad. 2. Uzgodnienie porządku obrad. 
Proponowany porządek posiedzenia obejmował: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Uzgodnienie porządku obrad. 

3. Informacja nt. akcji społecznej dotyczącej inwentaryzacji zrzutów do rzeki Prądnik. 
4. Informacja ws. inicjatywy odtworzenia ciągłości ekologicznej rzeki Prądnik. 
5. Sprawy bieżące. 
6. Oświadczenia i komunikaty. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Radny Łukasz Wantuch zgłosił do porządku wniosek dotyczący poprzedniego posiedzenia komisji,  
tj. o ponowne wystąpienie do ZDMK o przesłanie kosztorysu PPP dot. wymiany oświetlenia drogowego 
na ledowe. Zaproponował podjęcie takiego wniosku przez komisję. 
W dyskusji udział wzięli radni: Łukasz Maślona, Łukasz Wantuch i Jan Stanisław Pietras. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie Wniosek do Prezydenta Miasta Krakowa o niezwłoczne przesłanie 
informacji na temat szacowanego kosztorysu dotyczącego wymiany oświetlenia drogowego na ledowe  
w formule PPP. Kosztorys taki został opracowany przez Zarząd Dróg Miasta Krakowa w 2022 roku.  
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 
Wyniki głosowania: 3 za jednogłośnie 
Komisja Kształtowania Środowiska Rady Miasta Krakowa przyjęła Wniosek Nr 17/2023 

Radni nie zgłosili innych uwag i przyjęli porządek przez aklamację. 

 
Ad. 3 Informacja nt. akcji społecznej dotyczącej inwentaryzacji zrzutów do rzeki Prądnik. 
Paweł Augustynek Halny z Koalicji Ratujmy Rzeki przedstawił prezentację na temat akcji 
inwentaryzowania rur na Prądniku przeprowadzonej w dniu 4 marca 2023 r. Była to oddolna społeczna 
akcja inwentaryzacji rur w dorzeczu Prądnika od źródeł do ujścia w Krakowie, w celu zdiagnozowania 
nielegalnych zrzutów ścieków  i poprawy stanu ekologicznego tej rzeki. Patronat nad akcją objęli: Koalicja 
Ratujmy Rzeki i Strażnicy Rzek WWF. 
W wyniku akcji ujawniono 109 wylotów ścieków do rzeki Prądnik. Państwowe Gospodarstwo Wody 
Polskie, po tej kontroli przekazało informacje, że na 109 zarejestrowanych w trakcie akcji wylotów,  
70 posiada aktualne pozwolenie wodnoprawne, natomiast 39 podlega dalszej kontroli. 
Część informacji na temat tych wylotów WIOŚ i Wody Polskie miały przekazać zgłoszeniem do Miasta. 
Przy 3 rurach z legalnego wypustu burzowego stwierdzono wypływające ścieki, co jest sytuacją 
niedopuszczalną. WIOŚ miał kontaktować się w tej sprawie z wodociągami krakowskimi i Urzędem Miasta 
Krakowa. Pan Paweł Augustynek Halny zwrócił się z prośbą czy radni lub komisja mogliby sprawdzić  
w formie interpelacji czy zostały podjęte dalsze działania w tej sprawie. 
W dyskusji udział wzięli radni: Łukasz Maślona, Jan Stanisław Pietras, Łukasz Wantuch, a także  
Mariusz Czop – ekspert merytoryczny i Mariusz Waśkiewicz z Towarzystwa na Rzecz Ochrony Przyrody.    

Radny Łukasz Maślona zaproponował podjęcie Wniosku do Prezydenta o informację na temat podjętych 
działań w sprawie przeprowadzonej przez stronę społeczną w dniu 4 marca 2023 r. akcji inwentaryzacji 
109 punktów zrzutu do rzeki Prądnik, w szczególności: 
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1) 39 punktów zrzutu, co do których Wody Polskie przekazały informację, że podlegają dalszej 
kontroli, wraz z informacją jakie działania podjęto w tej sprawie po otrzymaniu zgłoszenia   
z WIOŚ; 

2) 70 punktów zrzutu, co do których Wody Polskie potwierdziły pozwolenie wodnoprawne, wraz  
z informacją w jakim zakresie Urząd Miasta Krakowa monitoruje prawidłowość funkcjonowania 
tych punktów oraz kontroluje spełnianie warunków pozwolenia wodnoprawnego; 

3) w sprawie ujawnionych w trakcie akcji 3 punktów z wydanym pozwoleniem wodnoprawnym,  
w których potwierdzono nielegalny zrzut ścieków komunalnych do przelewu burzowego, z prośbą 
o informacje o podjętych dalszych działaniach. 

Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 
Wyniki głosowania: 3 za jednogłośnie 
Komisja Kształtowania Środowiska Rady Miasta Krakowa przyjęła Wniosek Nr 18/2023 
 
Mariusz Czop – ekspert merytoryczny, zabrał głos w sprawie monitorowania 33 przelewów burzowych 
(wylotów awaryjnych) kanalizacji ogólnospławnej poinformował, że bez monitorowania z tych punktów 
nie poprawimy jakości wody na terenie Krakowa.  
Paweł Augustynek Halny z Koalicji Ratujmy Rzeki poinformował, że w pozwoleniach wodnoprawnych jest 
możliwość określenia liczby takich awaryjnych zrzutów ale bez systemu monitoringu liczba faktycznych 
zrzutów będzie poza kontrolą. 
Radny Łukasz Wantuch zaproponował aby w nawiązaniu do uchwały kierunkowej w sprawie stworzenia 
systemu monitoringu krakowskich rzek, przyjąć poprawkę na kwotę 150 tys. zł na sfinansowanie 
monitoringu tych 33 punktów na terenie Krakowa. Komisja powinna przesłać informację o takim zamiarze 
do Prezydenta. 
W dyskusji udział wzięli radni: Łukasz Maślona, Jan Stanisław Pietras i Łukasz Wantuch. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przesłanie powyższej informacji do Prezydenta Miasta Krakowa. 
Wyniki głosowania: 3 za , jednogłośnie. 
 
Ad. 4. Informacja ws. inicjatywy odtworzenia ciągłości ekologicznej rzeki Prądnik. 
Paweł Augustynek Halny z Koalicji Ratujmy Rzeki w temacie re-naturyzacji rzeki Prądnik przekazał,  
że dla poprawy progu na rzece Prądnik przy Dworku Białoprądnickim jest potrzeba wykonania przez 
Miasto kwerendy prawno-przestrzennej, tzw. studium wykonalności. Obecny betonowy próg od 120 lat 
jest nieużywany i najbardziej przeszkadza w odtworzeniu ciągłości ekologicznej. Nie wiadomo jednak kto 
jest właścicielem tego terenu. W Wodach Polskich przekazano informację, że mogą usunąć próg ale nie są 
właścicielami tego terenu. Żeby przejąć ten teren potrzebują od Miasta Krakowa ustalenia właściciela  
i wykonania studium wykonalności.  
W dyskusji udział wzięli: Łukasz Maślona, Jan Stanisław Pietras i Łukasz Wantuch. 
 
Łukasz Maślona zgłosił propozycję wystąpienia z Wnioskiem do Prezydenta o przygotowanie kwerendy 
prawnej działek i otoczenia progu na rzece Prądnik przy Dworku Białoprądnickim, celem przekazania 
terenu do Wód Polskich z zamiarem usunięcia progu dla odtworzenia ciągłości ekologicznej rzeki Prądnik. 
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 
Wyniki głosowania: 3 za jednogłośnie 
Komisja Kształtowania Środowiska Rady Miasta Krakowa przyjęła Wniosek Nr 19/2023 
 
Paweł Augustynek Halny przekazał, że druga przegroda na rzece Prądnik występuje na jej ujściu  
i prawdopodobnie nie  może być całkowicie usunięta, bo jest tam pobór wody dla PGE Energia. Były plany 
przebudowy tego obiektu w 2011 roku. W tym przypadku chodzi o wyrażenie przez Miasto woli żeby ten 
obiekt został przebudowany w taki sposób, który umożliwi utrzymanie ciągłości ekologicznej rzeki dla 
organizmów wodnych. Od kilkudziesięciu lat ten próg jest betonową ścianą od której odbijaną się ryby  
i inne organizmy wodne. Powoduje to znaczną degradację ekosystemu. 
Radny Łukasz Maślona zaproponował zaproszenie na kolejne posiedzenie przedstawicieli Wydziału 
Kształtowania Środowiska, Straży Miejskiej, MPWiK i Wód Polskich, w temacie przeciwdziałania 
nielegalnym zrzutom ścieków komunalnych i poprawy jakości wód powierzchniowych na terenie Krakowa 
lub w ogólnym w temacie poprawy jakości wód powierzchniowych i realizacji uchwały kierunkowej  
w sprawie monitoringu krakowskich rzek. Zaproponował aby na kolejną komisję, poprosić Wydział 
Kształtowania Środowiska o przygotowanie struktury własnościowej terenów wzdłuż koryta rzeki 
Prądnik na terenie Krakowa, z ogólnym podziałem na działki: gminne, państwowe, osób prywatnych  
i innych podmiotów. 
Przewodniczący zaproponował aby na kolejną komisję, poprosić Wody Polskie o określenie jak rzeka 
Prądnik płynie na planach i czy mieści się w śladzie który jest wyznaczony na mapach. 



3 

 

Ad. 5. Sprawy bieżące. 
Radny Łukasz Wantuch zgłosił prośbę do członków komisji o wprowadzenie projektu dot. wymiany 
oświetlenia na ledowe w trybie pilnym na najbliższej sesji RMK. Prosił również o przekazanie do ZDMK 
informacji o planach wprowadzenia tego projektu w trybie pilnym do porządku Sesji RMK. 
Nie zgłoszono innych spraw bieżących. 

Ad. 6. Oświadczenia i komunikaty. 
Nie zgłoszono oświadczeń i komunikatów.  

Ad. 7. Zamknięcie posiedzenia. 
Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący o godzinie 17.12 zamknął posiedzenie. 

 

Przewodniczący Komisji  

 

 

              Jan Stanisław Pietras 

 
 
 
Protokołował 
Sławomir Golański 


